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Op	  woensdag	  20	  augustus	  voerde	  Zwolle	  een	  stadsgesprek	  over	  Zwarte	  Piet.	  De	  
PvdA	  vindt	  dat	  het	  Sinterklaasfeest	  een	  kinderfeest	  voor	  iedereen	  moet	  zijn.	  Er	  
zijn	  kinderen	  die	  niet	  genieten	  van	  Sinterklaas.	  Hoe	  kijken	  we	  daar	  in	  Zwolle	  
tegenaan	  en	  hoe	  gaan	  we	  daar	  nu	  en	  in	  de	  toekomst	  mee	  om?	  Zo’n	  75	  Zwollenaren	  
waren	  in	  wijkcentrum	  Holtenbroek	  aanwezig	  om	  de	  toekomst	  van	  Zwarte	  Piet	  te	  
bespreken	  onder	  leiding	  van	  een	  panel	  dat	  bestond	  uit	  Meine	  Boonstra	  
(Sinterklaasmuseum	  en	  voorstander	  Zwarte	  Piet),	  Glenn	  de	  Randamie	  (Rapper	  
Typhoon	  en	  tegenstander	  Zwarte	  Piet),	  Rabia	  Madarun	  (voorzitter	  
Participatieraad	  Zwolle)	  en	  Peter	  Pels	  (verantwoordelijk	  voor	  organisatie	  
Sinterklaasintocht).	  	  
	  

	  
De	  eerste	  stelling	  was	  “De	  minderheid	  moet	  zich	  aanpassen	  aan	  de	  meerderheid”	  en	  de	  
tweede	  “Zwarte	  Piet	  is	  racisme”.	  Deze	  twee	  stellingen	  leidden	  tot	  een	  soms	  emotionele	  
discussie,	  waarin	  ook	  de	  historische	  achtergrond	  van	  het	  Sinterklaasfeest	  aan	  bod	  
kwam.	  Er	  werd	  bediscussieerd	  of	  Zwarte	  Piet	  al	  dan	  niet	  een	  symbool	  van	  slavernij	  is;	  
welke	  betekenissen	  en	  verklaringen	  aan	  het	  zwart	  schminken	  ten	  grondslag	  liggen	  en	  
wat	  het	  betekent	  voor	  mensen	  om	  Zwarte	  Piet	  te	  spelen.	  Aan	  de	  ene	  kant	  werd	  betoogd	  
dat	  kinderen	  geen	  kleur	  kennen,	  aan	  andere	  kant	  vertelde	  een	  docent	  over	  het	  ongemak	  
waar	  sommige	  kinderen	  mee	  worstelen	  tijdens	  dit	  kinderfeest.	  
	  	  
De	  invalshoek	  of	  er	  sprake	  is	  van	  discriminatie	  bracht	  geen	  oplossing.	  Voorstanders	  van	  
Zwarte	  piet	  gaven	  aan	  dat	  het	  niet	  de	  bedoeling	  is	  te	  discrimineren	  en	  tegenstanders	  
gaven	  aan	  dat	  het	  desondanks	  wel	  zo	  voelt.	  Een	  aantal	  aanwezigen	  wees	  op	  het	  gebrek	  
van	  kennis	  over	  het	  slavernijverleden	  bij	  veel	  Nederlanders.	  Meermaals	  werd	  door	  



	  

aanwezigen	  opgemerkt	  dat	  het	  leek	  alsof	  men	  elkaar	  probeerde	  te	  overtuigen,	  in	  plaats	  
van	  dat	  er	  geprobeerd	  werd	  nader	  tot	  elkaar	  te	  komen.	  	  
	  

	  
Tijdens	  het	  laatste	  gedeelte	  van	  het	  gesprek	  kwam	  de	  hoe-‐vraag	  aan	  de	  orde	  en	  werd	  de	  
toon	  milder.	  Er	  werd	  besproken	  hoe	  Sinterklaas	  weer	  een	  feest	  voor	  iedereen	  in	  Zwolle	  
kan	  worden	  en	  of	  en	  hoe	  Zwarte	  Piet	  zou	  kunnen	  worden	  aangepast.	  Alle	  opties	  kwamen	  
langs:	  een	  kleurenpiet,	  een	  roetveeg-‐Piet	  en	  satirisch	  columnist	  Jeroen	  Weghs	  kwam	  in	  
zijn	  betoog	  tot	  een	  schaamrood-‐op-‐de-‐kaken-‐Piet.	  Directe	  oplossingen	  waren	  er	  niet,	  
maar	  er	  leek	  wel	  een	  opening	  te	  zijn.	  Over	  het	  feit	  dat	  Zwarte	  Piet	  al	  decennia	  lang	  aan	  
verandering	  onderhevig	  was,	  leek	  iedereen	  het	  eens.	  Over	  de	  snelheid	  waarmee	  de	  
geopperde	  veranderingen	  zouden	  kunnen	  worden	  doorgevoerd	  was	  echter	  geen	  
consensus.	  	  
	  	  
De	  PvdA	  wil	  dit	  verslag	  in	  eerste	  instantie	  aan	  de	  burgemeester	  van	  Zwolle	  aanbieden.	  
De	  maatschappelijke	  discussie	  die	  breed	  in	  het	  land	  en	  dus	  ook	  in	  Zwolle	  gevoerd	  wordt	  
zal	  niet	  meer	  weggaan.	  Nu	  de	  HEMA	  heeft	  besloten	  geen	  Zwarte	  Piet	  meer	  in	  de	  winkel	  
uit	  te	  stallen,	  nu	  er	  in	  Amsterdam	  gewerkt	  gaat	  worden	  met	  roetveeg-‐Pieten	  en	  nu	  de	  
knecht	  van	  Sinterklaas	  misschien	  niet	  meer	  welkom	  is	  in	  Sesamstraat	  in	  zijn	  huidige	  
vorm,	  lijkt	  het	  onvermijdelijk	  dat	  Zwarte	  Piet	  ook	  in	  Zwolle	  verandert	  de	  komende	  jaren.	  
Alleen	  door	  met	  elkaar	  in	  gesprek	  te	  blijven	  is	  een	  vorm	  te	  vinden	  die	  voor	  alle	  kinderen	  
én	  volwassenen	  goed	  voelt.	  De	  discussie	  lijkt	  in	  het	  licht	  van	  de	  wereldpolitiek	  wellicht	  
triviaal,	  maar	  het	  is	  een	  wezenlijk	  probleem	  dat	  gaat	  over	  in-‐	  en	  uitsluiting,	  over	  wel	  of	  
niet	  mee	  kunnen	  doen.	  En	  als	  we	  samen	  die	  stad	  zijn	  en	  samen	  die	  stad	  maken	  en	  als	  
iedereen	  hier	  mee	  doet,	  dan	  moeten	  we	  onze	  ogen	  niet	  sluiten	  voor	  deze	  gevoelige	  
kwestie.	  En	  wie	  anders	  kan	  het	  gesprek	  met	  betrokkenen	  beter	  begeleiden	  en	  tot	  een	  
voor	  iedereen	  bevredigend	  einde	  brengen	  dan	  onze	  burgemeester.	  En	  met	  dit	  verzoek	  
aan	  de	  heer	  Meijer	  besluiten	  wij	  dan	  ook	  dit	  verslag.	  Er	  is	  een	  eerste	  stap	  gezet	  en	  wij	  
hebben	  er	  vertrouwen	  in	  dat	  er	  een	  goede	  oplossing	  komt.	  
	  
	  
	  



	  

	  
	  
Lees	  hier	  ook	  de	  verslagen	  in	  diverse	  media:	  
	  
-‐	  De	  Stentor:	  “Zwartepietendiscussie	  ligt	  ook	  Zwolle	  zwaar	  op	  de	  maag”	  
http://www.destentor.nl/regio/zwolle/zwartepietendiscussie-‐ligt-‐ook-‐zwolle-‐zwaar-‐
op-‐de-‐maag-‐1.4497441	  
	  
-‐	  RTVZoo:	  “Zwarte	  Piet-‐gesprek	  met	  emoties”	  	  
http://www.rtvzoo.nl/nieuws/2014/08/21/zwarte-‐piet-‐gesprek-‐met-‐emoties/	  
	  
-‐	  RTV	  Oost:	  “Deelnemers	  stadsdebat	  Zwolle	  worden	  het	  niet	  eens	  over	  Zwarte	  Piet”	  
http://www.rtvoost.nl/nieuws/default.aspx?nid=196220	  
	  
-‐	  De	  Groene	  Amsterdammer:	  ”Praten	  over	  Zwarte	  Piet	  in	  Zwolle,	  Kaapstad	  aan	  de	  IJssel”	  
http://www.groene.nl/artikel/praten-‐over-‐zwarte-‐piet-‐in-‐zwolle-‐kaapstad-‐aan-‐de-‐
ijssel	  
	  
-‐	  The	  Post	  Online:	  “De	  Zwarte	  Bladzijde	  Piet.	  Angst	  en	  walging	  in	  Zwolle.”	  
http://politiek.thepostonline.nl/column/de-‐zwarte-‐bladzijde-‐piet/	  
	  
	  
	  
	  
	  


